
  

Bijdrage ChristenUnie behandeling begroting 2024 

 

Geacht college, beste raadsleden en beste inwoners van Hoorn, Blokker en 
Zwaag,  
 

We willen ten eerste iedereen danken die heeft meegewerkt aan het opstellen 
van de begroting.  
 

De komende twee jaren hebben we een sluitende begroting, maar vanaf 2026 
zien we dat er een groot tekort ontstaat. Het is een goede zaak dat we de 
tekorten als gemeente zichtbaar hebben gemaakt richting het Rijk en dat we 
ook blijven aangeven dat er meer geld naar de gemeenten moet komen, wij 
zullen dit ook blijven aankaarten richting onze fractie in de Tweede Kamer.  
 
Als gemeente zullen we de komende jaren moeten bezuinigen en zullen we 
keuzes moeten maken wat we wel en niet doen. Voor de ChristenUnie is het 
van belang dat we als gemeente blijven inzetten op betaalbare huisvestiging, 
armoedebestrijding, preventie in het sociaal domein met een goede sociale 
kaart en in de fysieke leefomgeving zorgen voor goede en veilige mobiliteit 
voor fietsers en voetgangers.  
 

Het college geeft aan dat ze alle mogelijkheden zullen onderzoeken voor 
kostenbeheersing en aan de inkomstenkant, maar wat ons verbaasd is dat het 
college over de ambtstermijn heen wil regeren en de ambities vanuit het 
coalitieakkoord hierbij niet wil betrekken en zoveel mogelijk wil ontzien. We 
hebben het hier over maatregelen om vanaf 2026 de begroting sluitend te 
krijgen. De ChristenUnie is van mening dat je ook kritisch moet kijken naar je 
eigen ambities en we dienen dan ook samen met Sociaal Hoorn een 
amendement in om ook naar de eigen ambities te kijken, zodat we hierin een 
goede afweging kunnen maken. We hebben nog veel ambities met de Poort 
van Hoorn, het Westfries Museum, de aanpak van de Kersenboogerd, de 
aanleg van stadsparken in Risdam en Bangert en Oosterpolder en nog veel 
meer opgaven. Keuzes zullen er dus gemaakt moeten worden om als gemeente 
gezond te blijven.   
 



We pleiten dat er een ‘generatietoets’ wordt gedaan bij de 
beheersmaatregelen, zodat de voorgenomen maatregelen geen onevenredige 
impact hebben op bepaalde leeftijdsgroepen. Kan de wethouder hier een 
reactie op geven hoe dit getoetst gaat worden?  
 

Flexibele schil omzetten in vast formatie 

Binnen de gemeente hebben we een flexibele schil van 18,5%, terwijl dit 
gemiddeld binnen de gemeenten in Nederland op 17% ligt. Daarnaast hebben 
we in het afgelopen jaar gezien dat er meer werknemers uitstromen dan wat 
landelijk bij gemeenten gebruikelijk is. 
Binnen het sociaal domein wordt al gekeken of er meer medewerkers van de 
flexibele schil in vaste dienst kunnen komen. We zouden graag zien dat dit op 
de andere domeinen ook gebeurd en dat we er alles aan doen om als 
gemeente Hoorn een aantrekkelijke werkgever te zijn en te blijven. We roepen 
het college samen met het CDA op om waar mogelijk op alle beleidsvelden te 
kijken naar welke flexibele schil omgezet kan worden naar een vaste formatie 
en dit mee te nemen in de beheersmaatregelen.  
 

Kan het college onderzoeken waar het mogelijk is om gebieden aan te wijzen 
als ‘welstandvrij’. Dit om het vergunningensysteem voor simpele bouwwerken, 
die vaak toch wel vergund worden (zoals schuttingen, bergingen, aanbouwen 
en dakkapellen) te verminderen en hiermee te kunnen besparen op de inzet 
van personeel.  
 

Bij de kadernota hebben we gevraagd naar de beheerplannen van vastgoed, 
riolering en bruggen aangezien we hier als gemeente een risico lopen. We 
hebben begrepen dat hier begin 2024 een raadsvoorstel komt en zijn hier blij 
mee dat we op dit vlak ook in ‘control’ zijn en komen.  
 

Sociale kaart 

Als ChristenUnie pleiten we al enige tijd voor een sociale kaart om de zorg en 
de vrijwilligersorganisaties van Hoorn inzichtelijk en toegankelijk te krijgen. Dit 
is ook van belang om onze inwoners de juiste zorg te kunnen bieden en grotere 
problemen en daarmee kosten te voorkomen. De gemeente is al enige tijd 
bezig om deze sociale kaart meer inzichtelijk te krijgen. Kan de wethouder ons 
als raad informeren en meenemen in de ontwikkelingen op dit gebied, zodat 
we hierop kunnen blijven sturen.  Is het daarnaast mogelijk om ook weer een 
gemeentegids beschikbaar te stellen voor mensen die digitaal niet vaardig zijn? 

 

 



Kringloopwinkels 

Binnenkort wordt het Gemeentelijk Grondstoffenplan besproken. De 
kringloopwinkels zijn ook onderdeel van het meer circulair en duurzaam 
worden van onze stad. Nu zijn de kringloopwinkels al lange tijd in gesprek met 
de gemeente aangezien ze nu commerciële tarieven moeten betalen voor het 
storten van grofvuil wat vaak bij de winkels gedumpt wordt. Noppes heeft een 
container staan van HVC, terwijl andere kringloopwinkels in Hoorn dat niet 
hebben. Nu is in 2022 bij de kringloopwinkels al opgehaald hoeveel grofvuil dit 
per jaar is, maar is er nog steeds geen oplossing voor dit probleem. Kan de 
wethouder ons aangeven wat de stand van zaken is en op welke manier en 
wanneer de gemeente een terugkoppeling gaat geven richting de 
kringloopwinkels. 

  

Dak-en thuislozen 

  

Dak -en thuislozen nemen in Nederland steeds verder toe en ook in onze regio 
is dit nog steeds een punt van aandacht. Er zijn een aantal maatregelen 
uitgevoerd om dit ook in Westfriesland terug te dringen en de nachtopvang bij 
het Leger des Heils is net vernieuwd en uitgebreid. We worden graag op de 
hoogte gehouden welke maatregelen in de komende periode verder worden 
uitgewerkt en hoe de Blokhuis gelden worden besteedt. Is het mogelijk om 
tijdens een informatieve sessie in de gemeente of de regio te agenderen en te 
zorgen dat de voorgenomen maatregelen ook verder uitgewerkt worden?  
 

Veilig fiets en wandelroutes 

Om de mobiliteit voor voornamelijk het langzaam verkeer te stimuleren en te 
verbeteren willen wij op voorhand meegeven dat we terughoudend zullen zijn 
in een investering in het infranet die ‘slechts’ een verbetering is voor het 
gemotoriseerde verkeer. Daarentegen ondersteunen we voorstellen die meer 
financiën vrijgeven voor oplossingen die de verschillende verkeersstromen uit 
elkaar halen en voor meer veiligheid voor fietsers en voetgangers zorgen. We 
zullen dan ook het amendement van de PvdA steunen. 
 

Tot slot voorzitter: 
Vandaag wil ik stilstaan bij al de onrust in de wereld in Israël en de Palestijnse 
gebieden, de langdurende oorlog in Oekraïne en alle leed in de wereld en 
onrecht wat plaatsvindt zowel veraf als dichtbij. Ik zal afsluiten met een aantal 
zinnen uit een eeuwenoud gebed: 
‘Koester en verwarm de hoop in ons op een wereld van recht en vrede. 
Dat er een tijd zal zijn aan angst en pijn voorbij. 



Dat er een tijd zal zijn aan vijandschap en strijd voorbij 
Dat er een tijd zal zijn van licht en liefde.’   
  
  

Kees Maas 

Fractievoorzitter ChristenUnie Hoorn 

oktober 2023 

 

Dictum Amendement: 
 

Wijzigt het raadsbesluit: 

punt 2a: ‘de ambities uit het coalitieakkoord worden meegenomen en niet 
uitgesloten’ 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 

De fracties van: 
ChristenUnie – Kees Maas 

Sociaal Hoorn – Jeroen van der Veer 
PvdA – Arnica Gortzak 

 
 


